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Main description

With The Family of Dog, Michael Ruetz has implemented a unique photographic series in the last fifty years which at the same time presents a subtle and enlightening depiction of people and their social behaviour. Dogs, after all, are what we want to see in them and what we make of them. In the rarest case, a dog is simply an animal. Michael Ruetz photographed dogs on the street, at homes, on the beach or in front of the TV, which usually makes them fall asleep. He depicts them alone, with cats and cows and again and again as man’s companion. Ruetz avoids any mise-en-scène and imposing himself on the animals. Occasional provocative payoffs result from patient observation. As man in his daily routine, dogs slide into odd situations all the time. In this sincere and nevertheless ironic book, Michael Ruetz shows the various forms of canine existence, a comédie canine, in life as in death.
Michael Ruetz hat mit Family of Dog in den letzten fünfzig Jahren eine einzigartige fotografische Werkgruppe realisiert, die zugleich eine subtile und aufschlussreiche Darstellung der Menschen und ihres Sozialverhaltens ist. Denn Hunde sind das, was wir in ihnen sehen und was wir aus ihnen machen. Schlicht und einfach ein Tier, das ist uns der Hund selten. Michael Ruetz fotografierte Hunde auf der Straße, im Haus, am Strand oder vor dem Fernseher, wo sie regelmäßig einschlafen. Er zeigt sie allein, mit Katze und Kuh und immer wieder im Zusammensein mit dem Menschen. Doch Ruetz verzichtet auf Inszenierungen und ruckt den Tieren mit der Kamera nur selten auf den Pelz. Wo sich eine provokante Bildpointe ergibt, ist sie nur das Produkt genauer Beobachtung. Denn wie im Leben von Menschen sind auch im Leben von Hunden komische Situationen unvermeidbar. In diesem so ernsthaften wie ironischen Buch zeigt Michael Ruetz die Spielarten hündischer Existenz, im Leben und im Tod. Es ist eine Comédie Canine, die große hündische Komödie.


Biography
Michael Ruetz was born in Berlin in 1940. He studied Sinology, Japanese and journalism and lived abroad for thirteen years. From 1969 to 1973, he was a staff photographer for the weekly magazine Stern. Since then he has worked solely as a freelance photographer and as a contract writer and photographer with Little Brown and Company/New York Graphic Society. Ruetz is a member of the Akademie der Künste, Berlin. He was appointed Officier des Arts et Lettres in 2006. 

Michael Ruetz, geboren 1940 in Berlin, lebte dreizehn Jahre im Ausland und war dann bis 2005 Professor für Kommunikationsdesign an der Hochschule für Bildende Künste Braunschweig. Er erhielt den Otto-Steinert-Preis, den Villa Massimo Preis sowie den Ordre des Arts et des Lettres. Ruetz ist Mitglied der Akademie der Künste. 
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